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Polgár Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Ikt. sz.: I/4521-9/2021. 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2021. október 28-án 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

 

Napirendi pontok: 

 

1./ Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok 

végrehajtásáról, valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

  

2./ Tájékoztató a Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű Szolgáltató Zrt. 2020. évben 

Polgáron végzett tevékenységéről és javaslat Polgár város víziközműveire 

vonatkozó gördülő fejlesztési terv elfogadására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

3./ Tájékoztató a Debreceni Hulladék Közszolgáltató Nonprofit Kft. 2020. évben 

Polgáron végzett hulladékgazdálkodási tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

4./ Tájékoztató a Hajdúböszörményi Tankerületi Központ Polgári Vásárhelyi Pál 

Általános Iskolája 2020/2021. tanévi tevékenységéről  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

   

5./ Tájékoztató a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila Gimnáziuma és 

Szakképző Iskolája 2020/2021. tanévi tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

  

6./ Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2021/2022-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

7./ Javaslat a felsőoktatásban résztvevők önkormányzati ösztöndíjrendszeréről szóló 

33/2015. (IX. 25.) önkormányzati rendelet módosítására  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

        

8./ Beszámoló a BÉRES-AQUA Kft. Strandfürdő üzemeltetési tevékenységéről  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

9./ Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

10./ Kérdések, interpellációk 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2021. október 28-án 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

Jelen vannak:   Tóth József polgármester  

    dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester  

    Béke László 

    dr. Hatvani Zsolt 

    Kovácsné Hamar Éva 

Mecsei Dezső 

Molnár János  

    Struba József képviselők. 

 

Igazoltan távol:  Vincze Attila képviselő 

 

Részt vett az ülésen: dr. Sivák Anita jegyző, Andorkó Mihályné irodavezető, Vámosi-Sándor 

Annamária pénzügyi irodavezető helyettes, Kissné Barta Piroska irodavezető, Tóth Árpádné, 

Peténé Molnár Éva, Bíró István intézményvezetők, Szabó Tiborné közbiztonsági fórum delegált 

tagja, Fónagy Tamás vízműtelep vezető, Béres László Béres-Aqua Kft. ügyvezető, Strubáné 

Fenyves Anita tagintézmény-vezető, Molnárné Kovács Judit intézményvezető helyettes, Riczu 

Julianna tankerület szakmai igazgató helyettes, Molnár Jánosné vezető-főtanácsos, Császárné 

Csőke Vivien jegyzőkönyvvezető. 

 

Tóth József polgármester  

Köszönti a Képviselő-testület tagjait, az ülésen megjelenteket. A jelenléti ívből megállapítja, 

hogy az ülésen 8 fő képviselő megjelent, így határozatképesek, ezért a Képviselő-testület ülését 

megnyitja. 

 

Új tárgyalási sorrendre tesz javaslatot, mely az alábbiak szerint alakulna:  

 

1./ Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok 

végrehajtásáról, valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

  

2./ Tájékoztató a Hajdúböszörményi Tankerületi Központ Polgári Vásárhelyi Pál 

Általános Iskolája 2020/2021. tanévi tevékenységéről  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

   

3./ Tájékoztató a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila Gimnáziuma és 

Szakképző Iskolája 2020/2021. tanévi tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

  

4./ Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2021/2022-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

5./ Beszámoló a BÉRES-AQUA Kft. Strandfürdő üzemeltetési tevékenységéről  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 
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6./ Tájékoztató a Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű Szolgáltató Zrt. 2020. évben 

Polgáron végzett tevékenységéről és javaslat Polgár város víziközműveire 

vonatkozó gördülő fejlesztési terv elfogadására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

7./ Tájékoztató a Debreceni Hulladék Közszolgáltató Nonprofit Kft. 2020. évben 

Polgáron végzett hulladékgazdálkodási tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

8./ Javaslat a felsőoktatásban résztvevők önkormányzati ösztöndíjrendszeréről szóló 

33/2015. (IX. 25.) önkormányzati rendelet módosítására  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

        

9./ Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

10./ Tájékoztató az I-Labor tudásközpont működéséről  

 Előterjesztő: dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester  

 

11./ Kérdések, interpellációk 

 

 

Megkérdezi, hogy van-e más napirendre vonatkozó javaslat? 

  

Mivel ilyen nem volt, kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a meghívóban szereplő 

napirendek megtárgyalásával, az elhangzott javaslattal, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta.  

 

 

1./ napirend 

Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

 

Tóth József kiegészítése 

Az írásos anyag elkészült, ehhez polgármesteri kiegészítést tenne. Az előválasztás lezárult, az 

érintettsége megszűnt és a vállalásokat, amiket tett befejezettnek tekinti és teljes mellszéleséggel 

a polgármesteri munka ellátására tud koncentrálni. Ahogy az anyag is írja, a szabadsága terhére 

végezte ezen önként vállalt feladatokat. 

Tájékoztatásul elmondja, hogy beruházások zajlanak, a Mátyás utca felújítása a befejezéséhez 

közeledik, néhány nap múlva készre jelenti a kivitelező, jelenleg az utómunkálatok zajlanak. 

Lezárult a sporttelepen a Városi Sportegyesület saját beruházása, mely TAO támogatásból és 

önkormányzati kiegészítő forrás felhasználásából jött létre, az út, a járda és a parkoló fejlesztése. 

A kemping területén jelenleg zajlik a közösségi terek felújítása, korszerűsítése EFOP forrás és 

LEADER forrás bevonásával, ha erről több információt szeretnének a képviselők akkor a 

műszaki iroda vezetője rendelkezésre állhat.  

Következő téma az előttük álló feladatok, Mindenszentek napjára a szokásos temetőjárat 

elindítása tervezés alatt, erről az alpolgármester fog szólni. 

A másik, ami lakossági jelzés és választ igényel a zöldhulladékgyűjtőpont, a megszokott helyen 

az Arany János úti bejárattal a Bem úti telephelyen zajlik, november 30-ig lehet oda vinni a 
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zöldhulladékot azt követően téliesítés lesz. Ugyanitt november 6-ára elektronikai 

hulladékgyűjtést szerveznek.  

Történt egy nem örömteli esemény is, kigyulladt egy családi ház a Vereckei utcán, ebben többek 

segítségét - Városgondnokság, polgárőrség, önkormányzat, civilek – kérve segítettek a 

családnak. Ők munkavállalóik, közmunkások, akik szerencsétlen módon tűzkárt szendvedtek és 

minden segítséget megadtak nekik, hogy újra tudják építeni a lakásukat, addig is átmeneti 

helyzetükben segítenek napi élelmezéssel, ruhákkal, bútorokkal. 

Még egy esemény, amelyre a figyelmet irányítaná, az egyik civil egyesületünk, a Polgárőr 

Egyesület rangos kitüntetést kapott, ennek előzményeiről röviden majd az egyesület elnöke 

szólna. 

 

dr. Faragóné Béres Edit 

Polgármester úr szabadsága idején ellátta a jelentkező feladatokat, ennek kapcsán péntekenként 

fogadóórát tartott, illetve a 1956-os forradalom és szabadságharc alkalmából koszorúzáson vett 

részt. Megjelent a hirdetmény a város közösségi felületein, hogy november 1-jén Mindenszentek 

napján ingyenes autóbuszjárat indul. Ismerteti ennek időpontjait és a megállóhelyeket. A 

hirdetményen szerepel, hogy egészségünk megőrzése érdekében a maszk és a kézfertőtlenítő 

használatát ajánlják, de november 1-jétől kormányzati intézkedéssel kötelező is lesz.  

A másik téma az elektronikai hulladékgyűjtés, november 6-ára szombatra szervezik, 9 órától 15 

óráig, a helyszín a Bem u. 1. szám alatti telephely, Arany János utca bejárattal. Ez a felhívás is 

meg fog jelenni a város honlapján és Facebook oldalán is. A háztartásokban összegyűlt, nem 

megbontott eszközöket (hűtő, mosógép, centrifuga) le lehet adni. A képcsöves monitorok, TV-k 

is hozhatók, de 50 Ft/kg fogják tudni átvenni, mely árat a lakosságnak kell megtéríteni.   

 

Tóth József  

Folytatnák a témákat egy közösségi kezdményezéssel, aminek ötletgazdája Kovácsné Hamar Éva 

képviselő. 

 

Kovácsné Hamar Éva 

Szervező csapatukkal újra jótékonysági sütimustrát szerveznek Polgáron, melynek ideje 

november 6-a, 9 órától 14 óráig a város főtéren. A kedvezményezetjük Horváth Renátó városunk 

szülöttje, fiatal táncos, aki egy betegség miatt tolószékbe kényszerült és kezelése költséges. 

Szeretnének ezen költségekhez hozzájárulni. Ilyen sütismustra már 3 alkalommal került 

megrendezésre. Hasonlóan az előzőekhez most is adományokat várnak, melyeket süteménnyel 

fognak megköszönni. Kísérő rendezvényeket is szerettek volna ehhez társítani, táncmaratont 

szerveznek, aminek lényege, hogy 20 percenként különböző csoportok lépnek majd fel. 

Érkeznek csoportok Tiszaújvárosból, Tiszagyulaházáról, Újtikosról, még Debrecenből is jön egy 

country csoport. A Vöröskereszt részéről adomány könyveket tennének ki. Egy másik 

kezdeményezés is lenne, a fogadj örükbe egy muskátlit. Most kerülnek leszedésre a városban 

kihelyezett muskátlik és arra gondoltak, hogy adományért hazaviheti, aki szeretné, teleltetésre.  

Jönni fog Vitéz István egy egyedülálló palacsintázó géppel, 800 db palacsintát tervez sütni. Arra 

kérne mindenkit, hogy látogassanak ki és adományaikkal segítsék Renátót. Sok felajánlást 

kaptak már az önkormányzattól, civil szervezetektől, vállalkozóktól, helyi lakosoktól. A 

rendezvényre úgy készülnek, hogy betartják a járványügyi szabályokat, a kézfertőtlenítő és a 

kesztyű biztosított lesz. Idén nagyobb sátrat is igényeltek. A polgári emberek többször 

bizonyították, hogy egy cél érdekében össze tudnak fogni és bízik benne, hogy sikeres lesz a 

rendezvény. 

 

Tóth József 

A jó ügyekért a polgáriak szívesen állnak be támogató szerepbe. Mikor megkeresték őt, akkor 

támogatását fejezte ki, ez már több mint a sütivásár, arra kéri ő is a képviselőket, a város 

közösségeit, lakosait, hogy legyenek a rendezvény részesei.  
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Mecsei Dezső  

Azért képviselők, hogy ügyeket képviseljenek, ha van alkalmunk egy ilyen ügy mellé állni akkor 

tegyük meg. A Lokálpatrióta Mozgalom Egyesület, mint Polgár legnagyobb szervezete ennek a 

jelentős eseménynek fő motorja lehet, nagy rutinjuk van az adománygyűjtsésekben. Ezáltal 

bejelenti, hogy ők is az ügy mellé állnak, taglétszámmal és anyagi hozzájárulással szeretnének 

ehhez csatlakozni. Rendkívül fontos, hogy Renátó meggyóguljon.  

 

Tóth József 

Bármelyik család, városlakó bajba kerül és rászolgál a támogatásra, biztosan meg is kapja.  

 

Szabó Tiborné  

Abban a megtiszteltetésben volt része, hogy október 23-án, Budapeseten a Rendőrpalotában a 

Polgári Polgárőr Egyesület egy kitüntetést vehetett át, az Év Polgárőr Egyesülete címet.  

Azzal érdemelték ki, hogy a koronavírus ideje alatt nagyon magas óraszámban éjszakai 

szolgálatot teljesítettek a városban, emellett akinek tudtak segítettek és mindenre odafigyeltek. A 

hideg időszak is beköszöntött és szárnyuk alá vettek lakosokat, időseket, betegeket, akiknek 

többek között begyújtottak, bevásároltak.  Tartották a kapcsolatot a szakszolgálat vezetőjével, a 

családsegítő szolgálattal is. Az összefogás nagy erő és ezzel tudták a koronavírust legyőzni. 

Akinek lehetett segítettek. Meglepte mikor a meghívót megkapta, de nagyon örültek neki és 

állnak továbbra is szolgálatra.  

 

Tóth József 

A testületi tagok és a város lakói nevében is gratulál és megköszöni a végzett tevékenységüket.  

A járványügy nem múlt el, lesz még tennivaló. Amire figyelmet kérne, hogy már megint 

járványügyi kockázatok vannak. A nemzetközi helyzet fokozódik, néhány órával ezelőtt a 

kormányinfón elhangozottak figyelembevételével vannak intézkedések, átgondolva a helyzetet, 

javasol cselekvéseket. November 2-től olyan napi működő gyakorlat, ami a járvány kockázatát 

tompítani képes. A következőket hozta polgármesteri intézkedésként.  

November 1-jétől a közösségi buszjáraton, ami a temetőjárat elrendelik a maszk viselését. A 

járaton ezt fogják érvényesíteni a településőr közremüködésével. November 2-től másabb jellegű 

intézkedések meghozatalára is sor kell, hogy kerüljön, kerüljön, egyik része polgármesteri 

intézkedésként, másik része munkáltatói jogkörben intézmények vezetői által kért intézkedéssel.  

Ezek az alábbiak:  
1. november 1-jén az önkormányzat temetőjáratán a maszk viselése kötelező  

(településőr segítségével a kézfertőtlenítést, illetve szükség esetén maszkot biztosítunk) 

2. november 2-től a polgári köztemetőn zárt térben történő ravatalozás alkalmával 

létszámkorlátozást (15 fő) írunk elő és a maszk viselését, az arc eltakarását kötelezővé 

tesszük  

a nem zárt térben történő szertartás esetén a maszk viselését ajánlatosnak tartjuk  

3. Polgár város nyílt közösségi terein - piactéren, buszmegálló területén, játszótéren - maszk 

viselését ajánlatosnak tartjuk 

Az intézkedések polgármesteri hatáskörben születnek és visszavonásig érvényesek.  

4. az önkormányzati fenntartású intézményekre vonatkozóan a munkáltatói jogkör gyakorlói 

számára járványügyi intézményi szabályozást rögzítését írjuk elő  

a. az intézmény járványügyi szabályozás a munkavállalók érdekében, illetve az 

intézmények belső terein szolgáltatásokat igénybe vevő, ügyeket intéző 

állampolgárok védelme érdekében a maszkviselését, távolságtartást, testhőmérséklet 

mérést, a zárt helyiségekben egyidejűleg tartózkodók számának korlátozását, a 

helyiségek takarítását, szellőztetését, fertőtlenítését rögzíti  

b. az intézményi szabályozásnak a kötelezően ellátandó feladatok teljesítése mellett az 

ügyintézés megszokott rendjét, annak módját és időpontjait az intézmény látogatások 

korlátozását 
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Az intézkedések intézményvezetői hatáskörben születnek és visszavonásig érvényesek.  

A vírus a városban is jelen van, tudnak fertőzöttekről, betegekről, olyanokról, akik vállalták az 

oltakozást, és tudnak olyanokról is, akik ezt vitatják.  

 

Kéri a bizottságok elnökeit, hogy adjanak tájékoztatást a bizottságok munkájáról.  

 

Struba József  

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság saját hatáskörben hozott döntést a szociális 

előírányzaton belüli átcsoportosításról. A felhasználás időarányosan teljesül ezzel együtt a 

lakáscélú támogatások még 2 alkalommal kerülnek elbírálásra. Ezért a települési támogatások 

lakhatási támogatás előirányzatról 3.000.000.- Ft, házi segítségnyújtás előirányzatról 800.000.- 

Ft, lakókörnyezet rendezettsége előirányzatról 500.000.- Ft összeget csoportosítanak át az első 

lakáshoz jutók támogatására. A bizottság további döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során 

ismerteti majd. Zárt ülés keretében tárgyalta továbbá a települési támogatásokat, döntést hoztak 

temetési, bérlet, szociális étkezés, házi segítségnyújtás támogatása témakörökben. 

 

Mecsei Dezső 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság saját és átruházott hatáskörben döntést nem hozott, a 

bizottság döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során ismerteti majd. 

 

Kérdések, válaszok 

 

dr. Hatvani Zsolt 

Miután felmerültek a covid-dal kapcsolatos újabb fejlemények mondana egy-két mondatot. 

Azokat az embereket, akik nem oltatják magukat, úszni nem tudó, mély vízben gumimatracon 

lupickoló emberekhez tudná hasonlítani. Jön egy szél felborítja a gumimatracot, valakit kisodor a 

szél, valaki meghal benne. Nem tudja megérteni azokat az embereket, akik nem oltatják magukat 

pedig figyelhetnének akár a város vezetésére. Nem csak az a baj, hogy saját maguk 

megbetegszenek esetleg, hanem azokat is képesek újrafertőzni, akik már voltak betegek. Aki 

ezen átesett tudja, hogy nem gyerekjáték. Rettentően felelőtlen dolognak tartja, főleg, akik 

eltitkolják a betegségüket és úgy járnak dolgozni. Olvasta az interneten, hogy munkáltatóktól 

függhet, hogy elrendelik-e a kötelező oltást.  Amennyiben kötelezővé teszik és munkavállaló 

nem veszi fel, akár egy év fizetetlen szabadságra is küldhető. Polgáron sincs 60%-os átoltottság. 

Erről esetleg tudunk-e adatot, hogy milyen mértékű? Jó lenne, ha fontolóra vennék és minél 

többen eljárnának oltásra. 

 

Tóth József 

Komoly erőfeszítéseket tettek, hogy a járvány a legkevesebb áldozatot hozza a városban, mégis 

21 embert elveszítette a következtében. Ő is azzal ért egyet, hogy ezt komolyan kell venni. 

Információkkal kell segíteni a városlakókat, egyre inkább erősödik benne a szándék, hogy 

hetenként információt adjanak a lakosságnak a korábbi módokon. Ha ez a gyakorlat jó volt akkor 

viszatérnek rá.  

Ami dr. Hatvani Zsolt felvetését érinti, országos szinten az átoltottság mértéke 60% körüli, de ez 

önmagában még nem megnyugtató. Az ország keleti részeiben nincs olyan oltási szint, mint az 

országos átlag. Hivatalosan nem tudnak adatot, azt tudják, hogy amikor Polgáron lezárult az 

oltási folyamat a 47%-ot sem érték el. Van olyan környékbeli kistelepülések, ahol a lakosok 1/3-

a van beoltva. Partnerként tekintenek azokra, akik jószándékúak és cselekedni akarnak. A 

lakosság fele azt a kockázatot hordozza magában, hogy megbetegszik és fertőzhet másokat. Ő 

próbál példamutató lenni, beoltatta magát és a harmadik oltást is fel fogja venni.  

 

Vélemény, javaslat 
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Tóth József  

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 

kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

127/2021. (X. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a lejárt 

határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés 

közötti időben történt fontosabb eseményekről szóló polgármesteri 

jelentést, melyet a bizottsági elnökök tájékoztatójával együtt elfogadott. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

    dr. Sivák Anita jegyző 

 

 

 

2./ napirend 

Tájékoztató a Hajdúböszörményi Tankerületi Központ Polgári Vásárhelyi Pál Általános 

Iskolája 2020/2021. tanévi tevékenységéről 

 

Tóth József kiegészítése 

Amióta az önkormányzattól a fenntartói és üzemeltetői jog átkerült az állami szerveken keresztül 

a KLIKK-hez azóta folyamatosan kérik, igénylik, hogy évente legalább egyszer kapjanak 

tájékoztatást az intézmény működéséről. Köszöni, hogy a tankerület képviseli magát a mai 

ülésen. Kérték, hogy a tájékoztató anyag készüljön el, ezt megkapták, mely teljes képet mutat az 

intézmény életéről. A bizottsági ülésen megtárgyalták az anyagot és mély, őszinte értékelés 

közepette alakították ki álláspontjukat.  

 

Molnárné Kovács Judit  

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság ülésén részt vett, szeretne újfenn bemutatkozni azok 

kedvéért, akik nem voltak jelen. Elmondja, hogy Polgáron él születése óta, az általános- és 

középiskolai tanulmányait itt végezte, majd 2003-ban a Nyíregyházi Főiskolán végzett 

történelem-orosz szakon. Jelenleg a polgári Vásárhelyi Pál Általános Iskolában 

igazgatóhelyettes, ahol 2013 óta dolgozik. Elkészítette a beszámolót a tankerülettel egyeztetve. 

 

Struba József 

Kitünő beszámolót kaptak, őszinte, szinte az általános iskolai élet valamennyi területét érinti. 

Úgy fogalmaztak a bizottság tagjai, hogy ebben a beszámolóban arról van szó, ami Polgáron az 

általános iskolában történik.  Meg kellett állapítani, ha a tanulói létszám tovább csökkent, a 700 

fős létszámról a 400 alsó szélét ütik és azt a tájékoztatást kapták, hogy ez alá is ment. Tehát 

csökken a létszám és azt is tudjuk, hogy a szakos ellátással vannak problémák, nem csak 

országosan, hanem náluk is, nagy problémát jelent a helyettesítések az órák biztosítása. Az egyik 

legnagyobb probléma a hiányzások, ennél fogva nehéz a fegyelem tartása is magatartási 

problémák vannak és a jó képességű gyerekek szülői akarattal elviszik a polgári iskolából azok 

maradnak, akikkel a legtöbb probléma van. Rettenetes körülmények között dolgoznak a nevelők, 

akiknek minden elismerést meg kell adni, hogy így végzik a munkát. 
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A magatartási problémával együtt jelentkeznek a rossz tanulmányi eredmények. Bár most 

csökkenő a más intézménybe való elvándorlás, ennek olyan oka is van, hogy van egy határ mikor 

a jobbak már elhagyták az iskolát és akik maradnak azok már nem akarnak elmenni.  

Szó volt, hogy sok a nevelőszülőknél lévő gyermek és az ő iskolai munkájukra sok a panasz, 

sokat cserélődnek, sok új gyerek jön. Ezen túl azt látják, hogy tovább csökken a Polgáron lakó 

pedagógusok száma, ez a középiskolára is igaz. Bizony ez egyre nagyobb probléma. Azt is 

látják, hogy a pedagógus szakma elöregedett és az utonpótlásra nem sok lehetőség van. Ezek 

voltak a legfontosabb dolgok, amik elhangzottak. Ezzel együtt a Humánfeladatok és ügyrendi 

bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Molnár János képviselő távozott a teremből.  

 

Kérdések, válaszok 

 

dr. Faragóné Béres Edit  

A tankerület képviselőjét kérdezi, hogy tankerületi szinten, az iskolák vonatkozásában mennyi az 

engedélyezett létszám és mennyi a betöltetlen álláshelyek száma? Milyen stratégiával 

rendelkeznek a hiányszakmák és a pedagógushiány megszüntetésére? Van-e terv?  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Szeretné, ha a város lakossága tájékoztatást kapna arról, hogyan változott a tanulói létszám, az 

előző évben 403 fő volt most mennyi, illetve milyen a pedagógusellátottság?  

 

Tóth József 

Az intézményvezető helyettes Molnárné Kovács Judit készítette ezt az anyagot. Kérdezi, hogy 

mikor és hogyan lesz új igazgatója az intézménynek? Lesz-e a kiválasztásban az 

önkormányzatnak véleményező szerepe?   

 

Molnárné Kovács Judit  

Az álláshelyekkel kapcsolatosan igaz, hogy nyugdíjba vonuló padagógusok vannak az alsó 

tagozaton is, emiatt a szakos ellátottság is veszélyben lesz. A tanulói létszám évről-évre csökken, 

jelenleg 392 fő. Sok a nevelt, a hátrányos és halmozottan hátrányos, BTM-es gyerekek aránya. 

Nagy kihívás előtt állnak az itt lévő pedagógusok, a pedagógushiány, az elvándorlást próbálják 

megakadályozni. Alsó tagozaton egész napos oktatás van és most ebben az évben felső tagozaton 

is beindult a tanulószoba, mely 5. és 6. oszályban működik, ha lehetőség lesz rá szeretnék 

kibővíteni, segítenek a tanulásban, mert sok gyerek otthon nem kapja meg a segítséget. 

 

Molnár János képviselő visszaérkezett.  

 

Riczu Julianna  

Bemutatkozásként elmondja, hogy ő a Hajdúböszörményi Tankerületi Központ szakmai igazgató 

helyettese. A köznevelés, közoktatás területén régóta tevékenykedik, először pedagógusként, 

2005 óta pedig az intézményirányításban. 2017. január 1-jétől az összevont tankerületi központ 

szakmai igazgatóhelyetteseként dolgozik. A most felvetett kérdések, főként a tartalmi munkára 

vonatkoznik az ő területe. Igyekeznek a 4 járás illetékességi területén működő tankerületi 

központban, összesen 21 iskolára egyforma figyelmet fordítani. Törekednek arra, hogy az 

önkormányzatoktól üzemeltetésre megkapott önkormányzati vagyonnal jó gazda módjára 

próbáljanak gazdálkodni. Valóban több kérdés vetődik fel, tankerületi szinten 917 pedagógus 

álláshelyet számoltak össze, 2020/2021. tanévben 937 fő volt. A csökkenés a gyermeklétszám 

csökkenésének tudható be, mivel az indítható osztályok számához állapítják meg a pedagógus 

létszámot. Ellátatlan feladat nincs, minden pedagógus álláshely be van töltve. Ez nem azt jelenti, 

hogy úgy töltik be, hogy nem minden státuszon egy főállású ember van. Az álláshelyek nagy 
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része kb. 900 főállás be van töltve pedagógussal. A többi álláshelyen megbízási szerződéssel 

foglalkoztatnak pedagógusokat, pedagógus végzettséggel és megfelelő szakképzettséggel. Jól 

működik az intézmények között az áttanítás rendszere. Egymáshoz közeli iskolákba járnak át 

pedagógusok, elsősorban azoknál a tantárgyaknál, ahol kevés az óraszám, például kémia.  

Abban az esetben, ha pedagógus kötelező óraszáma nem éri el a 22 órát akkor ezt főállásban látja 

el, ha másik iskolát kell ellátni akkor külön tudják fizetni. Emellett azokon a településeken, ahol 

egyik sem működik ott túlórában látják el. Több helyen, ahol nehezebb az üres álláshelyek 

betöltése, Polgáron is, ott kiemelt óradíjjal látják el az órákat 5.000 Ft a túlóra dij, más 

iskolákban 3.400 Ft. Ezzel együtt modhatják azt, hogy a szakos ellátottságot biztosítani tudják. 

2017-ben állt fel az új tankerületi forma, az első nagyobb munkájuk közé tartozott egy felmérés 

készítése, szakonként elkészült a pedagógus korfa, ez a korfa kicsit billen, az idősebb 

pedagósusok aránya nagyobb teljes tankerületi szinten. A nagy tapasztalattal rendelkező 

pedagógusokra szükség van, ők tudják mentorálni a belépő új pedagógusokat.  

A stratégiát ennek mentén kezdték megalkotni, megnézték melyek azok a szakok, ahol nagy a 

hiány, alkottak egy szabályzatot, hogy támogatják a pedagógusok továbbtanulását. Jelenleg van 

előkészítés alatt olyan felmérés, amivel fel fogják mérni, hogy milyen továbbtanulási szándékai 

vannak a pedagógusoknak, akik jelenleg a pályán vannak. Őket fogják ösztönözni más szakra és 

ezzel jogszabály szerint is képzettségek kapnak felsőtagozatra. Együtműködési megállapodásuk 

van a Debreceni Egyetem hajdúböszörményi Gyermeknevelési és Gyógypedagógiai Karával.   

Tárgyalások folynak országos szinten arról, hogy a tanárképzés, hogy tud ezen a területen előre 

lépni. Ami segítséget jelent a Klebelsberg ösztöndij program. Itt a tanárszakos hallgatóknak havi 

40 e Ft körüli ösztöndíjat kapnak, cserébe azt kell vállalniuk, hogy az általuk megnevezett 3 

megyében vállalnak állást. 

Mintahogy említették kevés a helyben lakó pedagógus, próbálnak segítséget kérni az 

önkormányzatoktól arra, hogy olcsóbb szociális bérlakásokkal, szolgálati lakások biztosításával 

tudják segíteni a pedagógusok letelepülését. Erre is van 2 példa Újtikoson és Tiszaccsegén is 

adott az önkormányzat lakást, így egy-egy pedagógus házaspár tudok ezekre a telpülésekre 

költözni. Erről itt Polgáron is szó volt már, úgy tudja, hogy tankerületi igazgató és polgármester 

úr erről már tárgyalt. Minden tekintetben tudatában vannak annak, hogy gyorsan és hathatósan 

cselekedni kell és ennek érdekében igyekeznek mindent megtenni.  

A tanulólétszám változás kapcsán, a jelenlegi létszám 392 fő. Ami biztató, hogy alsó tagozaton 

magasabb létszám, mint a felső tagozaton, ha az alsósokat itt tudják tartani akkor növekedésnek 

indulhat a létszám. A tanulólétszám csökkenésnek demográfiai okai is vannak, a városban is 

csökkent a lakosságszám és ezzel együtt a születések száma. A 2021-ben születettek adatait 

megnézve, Polgáron és más településen az emelkedése figyelhető meg, ez jó hír az iskolák 

számára.   

Az elvándorlásnak próbálnak némiképp határt szabni, bár szabad iskolaválasztás van. Nekik 

céljuk, hogy megtartsák a gyerekeket és próbálnak olyan szakmai fogásokat bevezetni, ami azt 

eredményezheti, hogy itt fognak maradni a gyerekek. Próbálnak az iskolák segítségére lenni 

azzal, hogy az oktatás színvonalát emelő intézkedéseket hoznak. Ha a szülők azt érzékelik, hogy 

itt is hasonló színvonalú oktatást kapnak, mint Tiszaújvárosban akkor nem lesz érdekük, hogy 

elvigyék a gyerekeket. A hátrányos helyzetből jött tanulókat is próbálják kezelni.  

A pályázatok keretében az elmúlt tanévben a pedagógusok továbbképzés keretében 30 órás 

képzésen vettek rész konfliktuskezelés témában. 

Az intézményezető kérdésére, jelen pillanatban Bene Lászlóné az intézményvezető, a felmentési 

idejét tölti decemberig addig SZMSZ szerint folyik a munka. Meghirdetésre került az állás 

betöltése, tegnap volt a lezárása, annyit tud mondani, hogy 3 pályázat érkezett, ezek még 

nincsnek felbontva. Január 17-én lesz a miniszteri döntés időpontja. A jelenleg hatályos 

jogszabályok nem írják elő azt, hogy a település székhely önkormányzata véleményét megkérjék, 

de mindemelett a pályázatokat megismerhetik. Az intézmény honlapján is el kell helyezniük. 

 

Vélemény, javaslat  
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dr. Hatvani Zsolt  

A polgári szülőkhöz és családokhoz szólna. Úgy látja, hogy a lakosság gondolkodása 

megváltozott. Nem igazán foglalkoznak a gyerekekkel, könnyebb egy mobilt a kezükbe adni, 

mint törődni, foglalkozni velük, esetleg számonkérni.  Tanítani és tanulni úgy, hogy hiányzik a 

gyerek az nehéz. Aki fontosnak tartja gyermeke későbbi továbbtanulását más iskolába fogja 

íratni. Nincs elég lehetőség arra, hogy az iskolába járást meg lehessen követelni. Tudják, hogy a 

családi pótlék megvonásával esetleg, de ezt próbálják kijátszani. Sajnos a pedagógusok óriási 

munkája ellenére se lát a jövőben jelentős változást, amennyiben a szülők nem változnak. 

 

dr. Faragóné Béres Edit  

A bizottsági üléseken elmondták véleményüket. Azt gondolja, hogy amilyen körülmények között 

a polgári pedagógusok dolgoznak, az engedélyzett tanári létszámban 4 betöltetlen álláshely volt, 

és amit a tankerület tudott segítséget megadott.   

Ki kell fejezni a köszönetünket, hogy ebben a pandémiás helyzetben, amit minden intézmény 

megszenvedett, helytálltak a pedagógusok, tették a dolgukat, ő azon csodálkozik, hogy a 

lemorzsolódás, amit soknak tartanak,  a digitális oktatás mellett teljesíteni tudták a tanévet.  

Ez senkinek nem volt könnyű, a gyereknek sem, aki tanulni akart, a szülőnek sem, aki felelősen 

neveli gyermekét és nehéz volt a pedagógusoknak is.   

Ő azt gondolja, hogy tartalmas és mindenre választ adó beszámolót kaptak és abban 

reménykedhetnek, hogy a jelenleg itt Polgáron mutatkozó pedagógushiány és szaktanár hiány - 

mindezek után, amit felsoroltak, hogy miben próbálják segíteni -, megszűnjön. Reméljük, hogy 

eredményes lesz. Örül annak, hogy 3 db pályázat is érkezett. A megváltozott jogszabály alapján 

megismerhetik a pályázatokat, a leendő igazgatókat, de nem véleményezhetik. Csak a KLIKK 

javaslatára fogja kinevezni az igazgatót a miniszter. Jól értette?  

 

Riczu Julianna  

Igen, a véleményezi jogkör megszűnt az önkormányzat, a szülői munkaközösség és a 

diákönkormányzat részéről.  

 

Struba József  

Miután a következő napirend a középiskola tájékoztatója lesz, ebben a tájékoztatóban olyan 

dolgok vannak, ami természetes módon az általános iskolát is érinti. Kire számíthatnak a polgári 

középiskolák, ha nem az általános iskolában felnövő gyerekekre és mint ahogy az általános 

iskola tájékoztatójában szerepel, összesen 40 fő 8. osztályos tanuló van. A korábbi 3 osztályhoz 

képest. Rettenetes ez a szám. 

Le van írva, hogy a gimnáziumba felvettek száma 1 fő, szakgimnáziumba nyert felvételt 17 fő, 

és a szakközépiskolába összesen 22 fő, de ez nem azt jelenti, hogy polgári iskolába.  

El lehet képzelni a következő év tájékoztatóját, hogy működhet a polgári középiskola, ha a bázis 

általános iskolából alig megy gyerek. Látszik a vég. A gyerekek jó részének viselkedésével és 

tanulmányi eredményeivel is problémák vannak. Ezek súlyos dolgok. A beszámólóban szerepel, 

hogy „a differ mérés alapján a belépő első osztályosok közel 70% szinte minden képességi 

területen fejlesztésre szorul”. Nem tud ezekkel a dolgokkal mit kezdeni, úgy tudják, hogy kitűnő 

körülmények között működő óvodájuk van, nem nagy az elvándorlás, nincs létszámfogyás. 

Valahogy nem találkoznak ezek a számok, nem látja az átmenetet az intézmények között. 

Mindenki csinálja a maga dolgát.  Ezek a dolgok elszomorítóak. Nem látják annyira optimistán a 

dolgot.  

Az első vonalban lévő nevelők támogatására mondja, megtesznek mindent annak érdekében, 

hogy a gyerekeket minél jobb tudással lássák el. Úgy gondolja, hogy a törekvések és az akarat 

nem látszik, hogy támogatva lenne. Természetes dolog, hogy az önkormányzatnak vannak 

feladatai, de nehéz segíteni. A legalapvetőbb dolog, hogy ki legyen az intézmény vezetője, kivel 

akar a város dolgozni. Nincs annyi joguk, hogy az oktatási intézményvezetőjének kinevezésébe 
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beleszóljanak, a miniszternek nagyobb szava van, mint a város polgármesterének vagy a 

képviselő-testületnek. Ezen el kellene gondolkodni.  

 

Tóth József 
Az oktatáson múlnak a következő évek, a saját boldogulásunk is. Sok kérdésre vár megalapozott 

választ ez a helyzet, amiben még ők is elbizanytalanodnak. Régóta ismerik egymást Juliannával, 

dolgoztak együtt, jó néhány rendszert megéltek. Soha nem volt tökéletes a rendszer, sose voltak 

elégedettek, mindig a lázadás volt., hogy jobbat és másabbat kell csinálni. Ebben az utóbbi időszak 

törvényi változásai elbizonytalanították, hogy valóban, ami létrejött, működni kénytelen az valóban a 

közjót szolgáló gyakorlatnak megfelel. Az önkormányzatnak ebben az új rendszerben más feladata 

van, mint korábban. Mert akinek joga van eldönteni, az oktatáspolitika nagyjainak, úgy döntöttek, 

hogy át kell alakítani a rendszert, aminek 3 célja volt, hogy az oktatás legyen finanszírozható, sokkal 

hatékonyabb és szinvonalasabb. Mindez legyen minél közelebb azokhoz, akikért van. Ezek a 

vitathatalanul helyes célkitűzések aprópénzre váltása nem látszik beigazolódni, no pláne nem látszik 

eredményeket mutatónak. Azok, akik ebben dolgoznak, munkavállakók, nem mindig tehetik meg az, 

ami szívük szerint tennének. Ez kritikai vélemény nem azoknak szól, akik most itt vannak. Az 

oktatással rendszerszintű problémák vannak. Az önkormányzat helyzete könnyebb, mint korábban 

volt, hiszen már nem fennttartó és üzemeltetési kötelezettségei sincsenek, bár ennek nem tudunk 

őszintén örülni. A közösségnek, a városnak az iskola az egyik legfontosabb épülete. Ezért azt 

gondolja, hogy a szükséges kapcsolódásokat, a partneri viszonyt megpróbálják mindinkább jól 

teljesíteni. A szolgálati lakás annak utalható ki, aki az önkormányzattal szolgálati jogviszonyban van. 

Ha pedagógusok akkor jönnének ide tanítani, ha lakás biztosítva van, akkor két dolog lehetséges, 

vagy az önkormányzatnak bérlakás építésben kell segítséget kapnia és így állhatnak rendelkezésre 

pedagógusok számár a lakással, úgy, hogy ebben az esetben is az önköltségi árát szükséges 

megfizetni. A másik eset a probléma kezelésére, hogy a pedagógusok munkáltatója lakhatási 

támogatást biztosít a velük foglalkoztatási jogviszonyban lévő munkavállalóik számára. Nem azt itt 

lévőkün múlik, és nem az ő felelősségük az itt megfogalmazott problémák, de kérte, hogy jelezzék 

azok felé, akik tudnak rá hatással lenni, hogy változzon az oktatás rendszere. Minden tisztelet azoké, 

akik az anyagot így leírták. A tankerület vezetőjének is van felelőssége, hogy ezt továbbadja, hisz a 

rendszerben van a probléma. Aki hivatott változtatni, tegye meg. Az oktatásra jobban figyeljen a 

társadalom.  Elhangzott, hogy fogy a lakosságszám, Polgárra ez nem igaz, a gyereklétszám megvan, 

csak nem a polgári iskolában. Ennek keresik az okát. Arra kéri a jelenlévőket, pedagógusokat, hogy 

vigyék tovább ezeket a jelzéseket, problémákat. Változtatni kell a rendszeren. 

 

Riczu Julianna  

A tankerületi igazgatót mindenről tájékoztatni fogja. Ahogy polgámester úr is mondta, vannak 

jogszabályok, aminek mentén a tankerületnek, illetve az intézményeknek működni kell.  

Törekednek arra, hogy az eddig egyenes vonalat, ami az óvoda, általános iskola és középiskola 

között volt, igyekezzenek elősegíteni. Sok esetben olyan rossz szociális körülmények közül 

érkeznek a gyerekek az óvodába vagy az óvodáztatás hiányában az iskolába is, hogy amit egy 

családban kellene megtanulnia a gyereknek azt az intézményrendszernek kell biztosítania.Ha az 

önkormányzattal együtt törekszik az óvoda, hogy valóban minden gyerek 3 éves korban már 

óvodába legyen, akkor 6 éves korig eljut egy olyan szocializációs szintre, hogy az első 

osztályban ténylegesen lehet haladni és akkor már jobbak lesznek a differ mérési eredmények. 

Arra kell ösztönözni a szülőket, hogy lakóhelyhez közeli iskolákat válasszanak. Levélben 

megkeresték őket erre ösztönözve, így látják a lemorzsolódást csökkenthetőnek.  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen 

szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 
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128/2021. (X. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a Hajdúböszörményi Tankerületi Központ Polgári Vásárhelyi Pál 

Általános Iskolája 2020/2021. tanévi tevékenységéről szóló 

tájékoztatót és az alábbi határozatot hozta: 

 

1./    Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete    a 

Polgári Vásárhelyi Pál Általános Iskola   2020/2021-es 

tanév munkájáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi.   

 

2./  A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 

döntésről az  intézmény vezetőjét értesítse. 

 

   Határidő: Folyamatos 

   Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

SZÜNET  

 

 

 

3./ napirend 

Tájékoztató a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila Gimnáziuma és 

Szakképző Iskolája 2020/2021. tanévi tevékenységéről 

 

Tóth József kiegészítése 

Minden évben betervezik a munkatervbe, hogy tájékoztatást kapjanak az intézmény 

tevékenységéről, és remélik, hogy a Szakképzési Centrum is képviseli majd magát, ez az idén 

sem történt meg.  

 

Struba József 

Az általános iskola helyzete kapcsán elhangzottak dolgok, melyek következményei a 

középiskola helyzetének. A nehézség, a probléma, az nem vonatkoztatható el az egymásra épülő 

oktatási rendszertől. Mindemellett a Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati 

javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Kovácsné Hamar Éva  

Az éves lemorzsolódás a felnőttoktatásban jelentkezett a legjobban 9 fő, míg a 

szakközépiskolában 7 fő. Mi lehet ennek az oka? Mi a napppali tagozaton elinduló dobbantó 

program és miért volt szükség létrehozni? 

 

Tóth József 

Az elmúlt években volt mikor korrigálták az ingatlanhasználatot, ebben egy évvel ezelőtt 

visszakerült az ún. Zárda épület. Hosszabb távon várható-e újabb ingatlan viszaadása, legyen ez 

a Széchenyi úti vagy Kiss E. úti ingatlan egy része, ami szükségtelenné válhat? 
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Strubáné Fenyves Anita  

A felnőttoktatásnál sok esetben előfordul, hogy meggondolatlanul választanak szakmát. Amikor 

munkahelyről érkeznek akkor bentmaradnak a képzésben, ha esetleg lakóhelyet váltanak vagy 

mégsem tetszik a szakma akkor lemorzsolódnak. Van olyan mikor a családi állapotuk változik. 

A dobbantó program a nappali tagozatos tanulóknak jelent új képzési formát, ez egy szakképzést 

előkészítő évfolyam. Az augusztus 31-ig 16. életévet betölött tanulók, akik nem rendelkeznek 

általános iskolai végzettséggel, ők jelentkezhetnek. A törvény rugalmas tanulásnak mondja, 

mivel nem tanévhez kötött a képzési idő. Kompetencia fejlesztés zajlik a képzés folyamán, és 

munkába állásra készítik fel a tanulókat és innen a műhely iskolába mehetnek tovább, ahol 

szakemberek mellett tanulhatják meg a szakma fortélyait. Jelenleg is van ilyen képzésük, bolti 

előkészítőket képeznek, illetve a tanév során még háztartásvezető képzést indítanak. 

Onnan indult, hogy ilyen programot indítsanak, hisz látható, hogy az általános iskolában nagyon 

gyenge képességű tanulók vannak és sokan nem végzik el. Akik betöltik a 16. életévüket nem 

maradhatnak az általános iskolába, de ebben a programban folytathatják a tanulmányaikat.  

Sajnos egyre népszerűbb a képzési forma. A 9. évfolyamon is szakképzési ösztöndíjjal 

motiválják a tanulókat. 10. évfolyamon duális képzőhelyeknél végzik a szakmai gyakorlatot, ott 

munkaszerződéssel alkalmazzák őket, és a minimálbér legalább 60%-át megkapják bérezésként. 

Nagyobb városokban voltak olyan intézmények, akik nem tudták elhelyezni a tanulóikat. Náluk 

19 tanuló van és első körben sikerült őket elhelyezni. 11 tanuló van A Tesco áruházban, a 

vendéglátó ágazatban pedig 3 szervezetnél tudtak elhelyezni. 

Arra motiválná a szülőket, hogy válasszák a polgári középiskolát. Sok esetben azt tapasztalják, 

hogy októberben jelennek meg a polgári szülők, mikor már elindult az évfolyam. A 16 fős 

osztályban már 31-en vannak, mert akkor döbennek rá a szülők, hogy nem tudják bejáratni, nem 

tudnak korán kelni. 9. évfolyamon ágazati alapképzést folytatnak, eldönthatő a gyerek, hogy az 

adott ágazatban milyen szakmát tanul. Nem biztos, hogy egy nagyvárosban jobb minőségű 

oktatást kap. Tanműhelyeik jól felszereltek, az intézmény a belvárosban van, közel a 

buszmegállóhoz. Szakos ellátottság jó, és jó szakembereik vannak.  

Az ingatlanokkal kapcsolatban rövidtávon nem tervezik vissza adni, hosszútávon pedig nem tud 

nyilatkozni. Amíg ezek a képzési formák vannak, addig szükségesnek látják a két épület 

fenntartását.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

Abból indulnának ki, hogy a polgári családok gyerekei az általános iskolát kijárják, tovább 

menjenek, szakmát szerezzenek, akinek olyanok a képeségei az főiskolára, egyetemre menjen.  

Nem könnyű a változó világban megmondani, hogy mik szeretnének lenni, de még a szülő se 

tudja.   

Kellenek a képző intézmények, új kínálattal a mai gazdasághoz igazodva. Azt biztosan lehet 

mondani, hogy az a jó rendszer, ami stabil és kiszámítható, rugalmasan képes alkalmazkodni. 

Fontos szempont az is, hogy közelebb legyenek a döntési pontok az érintettekhez, a tanulókhoz.   

120 km távolságra van a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum. Mennyire természetes és 

egyszerű lehetne az, ha a megyehatárok nem átjárhatalan falakat jelentenének. A szakképzési 

rendszer jószándékú átalakítása, felelőtlen barkácsolása, amit az elmúlt 5-6 évben tapasztaltak, 3 

minisztériumhoz dobálták a szakképzés felelősségi körét.  

Itt vagyunk Tiszaújvárostól 8 km-re, hatalmas gazdasági potenciál, munkaerő szükséglet, 

természtes módon a polgáriaknak is munkalehetőséget biztosít, ennek a szakképzéshez is 

igazodni kell.  De még Tiszaújvárosnak sincs szakképzési centrumja, mert érdekes módon 

Szerencshez csatolták.  

Ezek fontos gazdasági ügyek, aki ehhez közel van és felőséggel bír az nem rögtönözhet, nem 

tévedhet, hoszútávú, időtálló stratégia kell. 

Az oktatásban elkerülhetetlen az egymásra épültség. Tudatos pályát kell bejárni.  
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Strubáné Fenyves Anita  

2018 óta az érettségit adó képést felnőttoktatás keretében újratudták indítani, az idén is indítottak 

egy 18 fős osztályt, akik sikerrel leérettségiztek. Mindent megtesznek, ha valaki a szakképzést 

választja van lehetőség később érettségit is szereznie. 

 

Tóth József 

Azt üzeni a pedagógusoknak, hogy tartsanak ki és ne hagyják el a pályát.   

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

129/2021. (X. 28.) határozat 

  

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila Szakképző 

Iskola  2020/2021. tanévi tevékenységérő szóló tájékoztatót, és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

1./    Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila 

Szakképző Iskola 2020/2021. tanévi tevékenységéről szóló  

tájékoztatóját tudomásul veszi.  

 

2./  A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 

döntésről az intézmény vezetőjét értesítse. 

 

   Határidő: Folyamatos 

   Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

4./ napirend 

Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2021/2022-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyására 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Tóth József 

Az elmúlt években mindig kihívás volt a humánerőforrás biztosítása az intézményben. A 

gyereklétszám megvan, a kapacitáskihasználtság elérte azt, amit kértek. Kéri az 

intézményvezetőt adjon erről röviden tájékoztatást. 

 

Struba József  

Tudomása szerint minden óvodaköteles korú gyerek óvodába jár, de az általános iskola 

tájékoztatójánál úgy hangzott el, mintha nem így lenne. 
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Peténé Molnár Éva  

A humánerőforrás biztosításával kapcsolatban az intézményben 2018-ban 6 fő óvodapedagógus 

vonult nyugdijba. Nyilván ezt a hiátust pótolni kellett volna, amit hirtelenséggel nem sikerült. 

Kénytelenek voltak az MÁK állásfoglalását kérni és engedélyt kaptak arra, hogy pedagógia 

aszisztensek bevonásával oldják meg az óvodapedagógusok munkaidején túli 

gyermekfelügyeletet. Jogszabályi kötelezettségüknek rendszeresen eleget téve meghirdették az 

álláshelyeket, bízva abban, hogy lesz érdeklődő. Igen, volt érdeklődés, 4 óvodapedagógus 

jelöltet a jővőhéten fognak meghallgatni és amennyiben nagy akadályát nem látják, felvehetők. 

Tehát ha minden igaz 4 óvodapedagógussal gazdagodnak. Szeptember 1-től olyan pedagógiai 

asszisztensük is van, aki most államvizsgázik és ő lesz az ötödik.   

Őt meglepte tankerületi igazgatóhelyettes asszony feltevése, hiszen valóban volt korábbi helyzet 

amikor nem kellett minden 3. életévét betöltött gyereknek óvodakötelessé válni, viszont 2015-től 

minden gyermek, aki betölti az adott évben a hármat óvodakötelessé válik.  Áprilisban a 

beíratkozás el sem kerülhető, hisz a Kományhivatal is értesíti a szülőket. Az a tapasztalatuk, 

hogy a 2,5 éves gyermekek is felvehetők, élnek ezzel a lehetőséggel a szülők. Most is van 20 

gyerek, akik még nem óvodaköteles korúak.  Abban a helyzetben vannak, hogy 25 fölött vannak 

a csoportlétszámok, de nem utasítanak el szülőt, óvodába vágyó gyereket, aki polgári és ezeknek 

a feltételeknek megfelel.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

130/2021. (X. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2021/2022-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyásáról szóló előterjesztést és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

1./ A Képviselő-testület a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2021/2022-es 

nevelési évre összeállított munkatervét az előterjesztés melléklete 

alapján megtárgyalta és véleményezési jogával élve, a munkatervben 

foglaltakat jóváhagyja. 

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős: Tóth József polgármester 

   Peténé Molnár Éva intézményvezető 
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5./ napirend 

Beszámoló a BÉRES-AQUA Kft. Strandfürdő üzemeltetési tevékenységéről 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy tavasszal, amikor meghirdették üzemeltetésre a strandfürdőt akkor a Béres-Aqua 

Kft-vel egymásra találtak, leszerződtek és sok sikert kívántak a bérleti kontrukcióhoz.  

Kéri Béres László urat, hogy tájékoztassa a testületet és a város lakosságát hogyan is teljesült a 

szezon és hogy készülhetnek a következő időszakra. 

 

Béres László  

Valóban nehéz félév áll mögöttük, tudták, hogy nem könnyű feladatra vállalkoznak. Örül annak, 

hogy beindították a fürdőt, mert sok olyan dolog jött az üzemeltetés során, amit nem lehetett 

előre tudni. Számokban kiemelve a két hónap alatt 8000 látogatót fogadtak, részben helyieket. 

Voltak nagyobb rendezvényeik, MOL céges nap, veterán autó találkozó, főzőversenyek, állami 

rendezvény részeként az Őszi Hacacárénak adtak helyszínt. 

Marketing, illetve üzemeltetési tervet két hét alatt nem lehet csinálni, meg kellett ismerni a fürdő 

sajátosságait. Készülnek a jövő szezonra olyan téren, hogy felvették a kapcsolatot marketing 

cégekkel. Ki kell dolgozni a tervet, készülnek, hogy milyen új szolgáltatást tudnának indítani. 

Elsősorban a meglévő rendszert olyan szintre akarják hozni, ami megfelelő műszakilag, 

technikailag. Például a téli öltöző rendbetétele, szerettek volna folyamatosan nyitva lenni, de 

még nem lehetséges. Gyakorlatilag a fürdőt az idősebb korosztály látogatja, nyáron családok is.  

A medencék higéniai állapota kapcsán sok egyeztetés volt az ÁNTSZ-szel. Egyeztettek a vízmű 

és a Városgondnokság képviselőjével is.  

Szeretnének zárt fürdő részt, leburkolni az úszómedencét. Amint a források engedik, az 

élményfürdő irányába menni.  

Összeségében a fürdő szép, sokaknak tetszik, emelni kell a látogatószámot. Fel kell nőni a 

feladathoz és örül neki, hogy ezt az évet végig tudták csinálni. 

 

Tóth József 

Van egy példa előttük a tiszavasvári fürdő, mely egy hasonló konstrukció után a 4-5 év már 

hozta az eredményeket. 

 

Mecsei Dezső 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Tóth József 

A beszámoló a megállapodásból eredeztethető mikor rögzítették, hogy évente egyszer 

beszámolást kérnek, ennek megfelelve van itt a beszámoló. 

 

Vélemény, javaslat  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Olvashatták, hogy fele részben más településről érkeznek a látogatók. Nagyon jónak tartja, amit 

elmondott, hogy az őszi-téli időszakban kidolgozásra kerül egy marketing terv. Ezzel 

kapcsolatban tenne javaslatot. Ráférne a strandfürdőre egy különleges, hangzatos név, mint 

Balmazújvárosban a Kamilla Gyógyfürdő, ehhez esetleg ki lehetne írni pályázatot, amit lehetne 

jutalmazni. 
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A másik dolog, hogy főleg idősek látogatják a fürdő, javasolná, ha lehet fejleszteni, sup-okat 

beszerezni a fiatalok számára biztos, hogy sokan mennének kipróbálni.  

A másik, hogy animátorok bevonásával lehetne gyermek programokat szervezni, időseknek 

például vizi tornát.  Egy jó szlogen is kéne a név mellé és akkor a köztudatba jobban bekerülne 

és többen jönnének.  

 

Mecsei Dezső  

Úgy gondolja, hogy a beszámoló, amit megismertek tartalmában az, amire gondoltak, ilyen 

mélységekben, laikusnak illik ismerni, hogy mi történt egy szezon alatt. Ha az együttműködés 

hosszútávú és gyümölcsöző lesz akkor így kell haladni. Ez a működés, az utolsó pillanatban dőlt 

el sokminden a működéshez a víziközmű és a Városgondnokság háttérmunkája is szükséges volt. 

Sok sikert kívánnak továbbra is.  

 

Tóth József 

A szezon a járvány nyomasztó hatása közepette sem volt egyszerű feladat. Abban voltak 

érdekeltek, hogy segítsék, a szerződésből nem kilépve. 

 

Struba József  

A személyes véleménye is az, hogy jól sikerült az átvétel, és a rövid időszak, ami rendelkezésre 

állt, úgy látja, hogy jó munkát végeztek és ő gratulál és arra ösztönözné a vállalkozót, hogy amit 

leírt a beszámolóban, azok valósuljanak meg és legyen sikeres.  

Több rendezvény legyen a fürdőn, ami odavonza az embereket. A rendezvények közt volt egy 

állami rendezvény az őszi hacacáré, erről többet tudott volna a város, az intézmények akkor 

valószínű, hogy többen lettek volna. 

 

Béke László  

Arra lenne kíváncsi, hogy mekkora létszámmal működtetik a fürdőt és mennyire van 

megelégedve a szakembergárdával. Van-e szakember igénye?  

 

Béres László  

A nyár folyamán 8-10 fővel dolgoztak, ebben benne volt ő és a fia is, mint tulajdonosok. Ez 

körülbelül elég egy kisforgalmú strandon. A téli időszakban a fele is elég. Egyelőre a saját 

embereit hozta, úszómester, gépészek. Meghirdették a takarítói állást 22 fő jelentkezett az 

állásra, ebből 2 fő maradt.  

Szeretnék, ha a jövő évi forgalom nagyobb lenne, és már május elején nyitni.  

Köszönettel veszi az ötleteket, a névváltoztatásra ők is gondoltak van néhány ötletük, úgy 

szeretné, hogy kidolgoznak pár nevet és meghirdetik szavazásra. Szeretnének designos honlapot 

is.  

 

Struba József  

Felhívná a figyelmet, hogy mint önkormányzati létesítmény a névváltoztatáshoz az 

önkormányzat hozzájárulása szükséges.  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 
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131/2021. (X. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Beszámoló a BÉRES AQUA Kft. Strandfürdő üzemeltetési 

tevékenységéről” elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot 

hozza: 

 

1./ A Képviselő-testület a BÉRES AQUA Kft., mint a Polgári 

Strandfürdő üzemeltetőjének a strandfürdő 2021. évi szezon 

működésével kapcsolatos és a következő strandszezon 

előkészítésére vonatkozó beszámolóját elfogadja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

6./ napirend 

Tájékoztató a Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű Szolgáltató Zrt. 2020. évben Polgáron 

végzett tevékenységéről és javaslat Polgár város víziközműveire vonatkozó gördülő 

fejlesztési terv elfogadására  

 

Tóth József kiegészítése 

A gördülő fejlesztési tervet előírás alapján minden évben meg kell tárgyalni és benyújtani, ezt az 

üzemeltető készíti el. Az előterjesztés másik része a polgári üzemegység tevékenységéről szóló 

beszámoló.  

 

Fónagy Tamás   

Pár gondolatot mondana a tájékoztatóval kapcsolatban, mely 2020-ra vonatkozna. Sajnos a 

viziközmű nem egy sikersztori pedig lehetne az is. Megnézte a korábbi testületi üléseket, ahol a 

víziközműről szó volt és sajnos azokról a problémákról kellett ott is beszélni, amiről most.  

Évről-évre ugyanazt kénytelenek elmondani, mintha a víz kevésbé lenne fontos, mint a földgáz 

vagy a villamos energia. Az utóbbi vezetői értekezletek témája volt, hogy a termelő kutakban 

csökken a vízszint és ez a Zrt. üzemeltetésében lévő településeken megtekinthető. Ez már 

éghajlatváltozáshoz köthető. A későbbiekben a vízhasználati szokásainkban és a 

gondolkodásmódunkban bizonyosan változást kell, hogy jelentsen, a felelős vízhasználatban 

mindenkinek szerepet kell vállalnia. 

Megemlítene milyen nehezítő körülmények játszanak szerepet a víziközmű életében, egyik a 

szakember hiány, több kollega van, aki 2-4 éven belül nyugállományba vonul és nincs 

utánpótlás. Néhány éve még megbecsültnek és jól fizetőnek számított a szakma, mára egy 

álláshirdetésre csupán 3 pályázat érkezik.  

Másik fontos dolog az emelkedő árak, emelkednek az adók, a közmű díjak, ők nem 

rezsicsökkentett villamos áramot és gázt kapnak. Egyre inkább emelkednek az anyagárak, a 

javítási költségek, ehhez képest még a 2013-ban megállapított vízdíjak bevételéből kell 

finanszírozni. 

A csőtörések kapcsán sokszor felmerül a lakosság részéről, hogy miért kell hetekig elbólyázott 

földkupacokat kerülgetniük. Ezeknél a munkálatoknál szükséges tudni azt, hogy nem szabad 

géppel tömöríteni, csővezeték fölött sok esetben több más közmű érintésével, ezeken a helyeken 

meg kell várni még saját súlya tömöríti, ez lehet 4-6 hét is. Ezután következhet a helyreállítása, 

adott esetben a szilárd burkolat. Meg kell jegyezni, hogy egyre több csőtöréssel kell számolni a 

hálózat elöregedése miatt, sok helyen vascső bekötések vannak, ezeknek 50-60 év alatt 
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papírvastagságúra csökkent a fala. Felhívná a lakosság figyelmét, hogy a vízórákra jó lenne, 

kéthetente ránézni.  

Számolni kell az időjárásváltozás következtében bekövetkezett csőtörésekkel, általában az ősz 

bekövetkeztével, vagy kora tavasszal. Ez a talajmozgásokkal van összefüggésben. Fagykárok 

kapcsán, a megfagyott kerti csapokból is sok vízelfolyás származik, fontos leengedni és 

téliesíteni.  

Jelentős a kintlévősége a cégnek, ezzel együtt csökken a fizetési hajlandóság. Erre az infláció és 

az áremelkedés is hatással van. Az ügyfélszolgálat munkatársai hónapról-hónapra kiértesítik a 

problémás ügyfeleket, sokszor ezek a levelek bontatlanul kerülnek vissza. Ezek után szolgáltatás 

megszüntetésre kerülhet.  

A szennyvízhálózatról, az új hálózatra való rákötésekről az tudja mondani, hogy az ügyfelek 

28%-a kötött rá, 527-ből 147-en tették meg. Talajterhelési díjfizetés kötelezettsége nélkül ezt 

2022. júniusig van lehetőségük megtenni.  

 

Mecsei Dezső  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Tóth József 

A határozati javaslat 3. pontjában beszámoló maradt, ezt pontosítani szükséges, hisz tájékoztató.   

 

Struba József  

Polgárt érintően a legsarkalotosabb probléma a nyomóvezeték és az arra való rácsatlakozás, elég 

régen épült a hálózat, és olyan anyagból készültek a csövek annak idején, ami akkor volt. A 

gördülő tervezésbe a nyomóvezetékek szerepelnek valahol, azok cseréje?  

 

Fónagy Tamás  

A vezetékcseréről annyit tud mondani, hogy mint ilyen nem szerepel a gördülő fejlesztési tervbe.  

A tervet minden évben aktualizálni kell és sok olyan dolog van, amit szükséges lenne javítani és 

cserélni, de erre források híján nincs lehetőség. Erre megfelelő pályázatok és elkülönített 

források kellenének, de nincs. Azokra a dolgokra és feladatokra van összeg, amik a 

„tűzoltáshoz” szükségesek.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Struba József  

Így lesznek az elsőkből utolsók. Annak idején az elsők között volt Polgár, ahol kiépültek a 

vízművek, és nagy boldogsággal élte meg a település. A rezsicsökkentési dolog erre nem 

vonatkozik, de víz maga az élet, erre kellene forrás. Ezt nagyon nehezen élik meg.  

Polgáron rendkívül jó vízminőség van, ilyen összetétel nem nagyon van máshol az országban, 

ennek a minőségét kellene megőrizni. Nem beszélve a mennyiségről. 

Ami súlyos kérdés azzal nem foglalkoznak. Jó lenne, ha figyelem kerülne ezekre a dolgokra is.  

A rezsi egyre több lesz, egyre több csőtörés van és egyre drágabb lesz a javitás. 

Ezzel foglalkozott a képviselő-testület korábban is, a rendszerváltástól indulna. Tervbe volt véve, 

ha pályázati lehetőség van akkor a nyomóvezetékeket meghatározott ütembe tervezik cserélni. 

Elmúlt ez az időszak.  

 

Mecsei Dezső  

Ő műszaki ember, tudja, hogy milyen nehéz elavult technológiával dolgozni. Csatlakozva 

képviselőtársához Polgáron a víz minősége, az íze, az állaga nagyon jó. A bosszankodások meg a 
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kritikák akkor érik a szolgáltatót, ha küldi a számlát, meg ha a szolgáltatás szünetel. Arányaiban 

a szünetelés az üzemhez képest elenyésző. Meg kell érteni, ha ilyen probléma van.  

A működtetés összességében jó és így tovább. 

 

Molnár János  

Vannak itt harman, akik a 90-es évek elején az ivóvízről tájékoztatást hallhattak és akkor is volt 

egy ilyen előterjesztés. Akkor a szakmai felügyeletet a Tiszántúli Vízügyi Igazgatóság látta el, 

mikor meghallgatták a tájékoztatót, zárszóként az osztályvezető a következőket mondta: Nagyon 

kérem Önöket, hogy nagyon vigyázzanak az ivóvizükre, erre a vízre, ami itt van. Országos 

szinten is, de a vízügyi igazgatóság működési területén a legjobb ivóvíz. 

Természetes volt, hogy kinyitják a csapot és jön a víz. Ő maga akkor jött rá, mennyire igaz a 

mondása, mikor békés megyében járt vagy Debrecenben és nem lehet meginni a csapvizet.  

Milyen kincssel élünk fel se tudjuk fogni. Minden választáson téma volt az ivóvízhálózat 

korszerűsítése. Most ott tartunk, hogy tőlünk független. Aggódással tölti el, hogy folyamatos az 

elhasználódás, a csőtörés, a vízfogyás és ez netán a vízminőség romlásához is vezethet és akkor 

nem tudjuk betartani a 90-es évek szavait.  

 

Tóth József 

Nagy kincs, fel sem fogjuk mekkora, amíg a birtokunkban van. Van, aki fel tudja fogni. Talán 

olvastak arról a képviselők, hogy a viziközmű vagyont az önkormányzatok átadhatják az 

államnak, aki át is veszi mert akarja. Amiről beszéltek, hogy a rendszerváltás után kialakultak és 

jól működtek a települési szintű viziközművek, az 2011 után nézzük meg mi történt, azzal a 

mondással, hogy nem kell megfizetni a rezsit, azt egy politikai akarattal befagyasztották. Be 

lehetett fagyasztani, mert az országban jól működött, biztonságosan szolgáltatott talán 150 

közmű szolgáltató. Azt mondta az állam, hogy nem kell ennyi, meghatározta a paramétereket, 

amelyekkel egy kupacba terelte a korábban települési szintű szolgáltatókat így jött létre a 

HBVSZ Zrt, mert a törvény az önkormányzatoknál hagyta, hogy ők lehetnek a gazdái, csak az 

üzemeltetési jogosultság feltételeit alakította úgy, hogy kénytelenek voltak összeszövetkezni.  

A többszázból 45 cég tudott megfelelni ezeknek a feltételeknek. Érdekes a dolog, mert az 

átlagpolgár szempontjából a víz ára ugyannyi. Nem volt addig baj, míg ezek a cégek saját maguk 

fel nem élték és egyébként már az ő működésük, a saját, biztonságos üzembetartást kockáztatta. 

Nem lehet szakembert találni. Erre figyelmeztett 5 évvel ezelőtt Will Csaba, hogy nem lesz jó 

vége, az utolsó időszakát éli a cég. Ez a 45 cég, 40 önkormányzatok által létrehozott, 5 pedig 

állam által működtetett. Ha megnézik az 5 év történéseit a probléma mindenkinél ott van, 

rezsicsökkentés ugyanilyen módon érvényesült. Amikor a tartalékait élték fel a céget, az 5 állami 

cég 67,5 millárd Ft működési veszteség finanszírozást kapott. A 40 önkormányzati cég semmit 

se kapott. Van egy eszközpótlási kötelezettség a céggel, ennél az 5 állami szolgáltató megkapta a 

mentesítést, a 40 önkormányzati nem. Az önkormányzati cégek az utolsó óráikat élik. Kész 

csoda, hogy a csapból folyik a víz. Hova fut ki ez a dolog nem tudni. A cégek csődhelyzetbe 

kerülnek. Két lehetőség van, vagy a tulajdonos önkormányzatok hozzáteszik a pénzt, de erre 

esély sincs vagy jön a megoldás, a Magyar Állam hajlandó az önkormányzatok közművagyonát 

átvenni, 1800 milliárd Ft értékű közmű vagyont. Mások felismerték mekkora vagyon a víz.  

 

Béke László  

Ezt évek óta tárgyalják, nem is akar hozzáfűzni semmit. Amit polgármester most levezetett, ez a 

mai magyar valóság. 

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        
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Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

132/2021. (X. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Tájékoztató a Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű Szolgáltató Zrt. 2020. 

évben Polgáron végzett tevékenységéről és javaslat Polgár város 

víziközműveire vonatkozó gördülő fejlesztési terv elfogadására” 

elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1.) A Képviselő-testület a Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű 

Szolgáltató Zrt. által elkészített Polgár város viziközműveinek 

2022-2036 évekre vonatkozó gördülő fejlesztési tervét elfogadja. 

 

2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 

Hajdúkerületi és Bihari Viziközmű Szolgáltató Zrt.-n 

közreműködésével küldje meg Polgár város viziközműveinek 

2022-2036 évekre vonatkozó gördülő fejlesztési tervét ellenőrzés 

céljából a Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatalnak. 

 

3.) A Képviselő-testület a Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű 

Szolgáltató Zrt. 2020. évi tevékenységéről szóló tájékoztatót 

elfogadja. 

 

Határidő: 2021. december 15. 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

7./ napirend 

Tájékoztató a Debreceni Hulladék Közszolgáltató Nonprofit Kft. 2020. évben Polgáron 

végzett hulladékgazdálkodási tevékenységéről  

 

Tóth József kiegészítése 

Minden évben ettől a szolgáltatótól is kérik a tájékoztatást. Ez is megélt sok kalandos helyzetet, 

az önkormányzatok által létrehozott HHG Kft. tevékenységét a törvényi rendelkezés átalakította, 

ő már nem szolgáltathatott, hanem máshoz tette a jogosultságot. Egy debreceni frissen 

létrehozott „táskás céghez”, aki maga alá vette a három, szolgálatási jogosultságot teljesíteni 

tudó céget.  Ettől a cégtől nem kérhetnek tájékoztatót, csak a DHK Kft-től, aki 1,5 oldalban, amit 

szükségesnek vélt és ezt tárgyalhatják meg. Van egy-két pontatlanság is benne például a 

hulladékszállításban érintett ingatlanok száma, illetve a zölhulladékgyűjtőpont működését nem 

említi.  

 

Mecsei Dezső  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja, azzal a 

kiegészítéssel, hogy az ürítés során közterületre került hulladékra nagyobb figyelmet fordítson a 

szolgáltató. 

 

Kérdések, válaszok 
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Molnár János  

A hulladékgyűjtés kapcsán feltevendő kérdéseire ki fog válaszolni? 

 

dr. Sivák Anita  

Megküldik a cégvezetés felé. 

 

Molnár János  

Mikor lesz lehetőség arra, hogy a szelektiv kukát (papír, műanyag, fém) gyakrabban üritsék? 

Ugyanis a hagyományos kukát ők két hetente teszik ki, mert szelektíven gyűjtenek és így a 

hulladékszolgáltató jogtalanul szed be pénzt.  

 

Tóth József 

Nem jogtalanul, erre joga van akár van szemét, akár nincs, a szervezett szemétszállitás törvényi 

kötelezettség. A szelektív gyűjtés kapcsán a szolgáltatási szerződésben benne van, hogy mikor, 

mennyit, hol kell működtetnie és ebből nem fog kilépni a cég. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

Az van a tájékoztatóban, hogy sajnos nőtt a vegyes hulladék mennyisége. Miért sajnos?   

 

Tóth József 

Gondolja, hogy azért, mert ugyanannyi pénzt kap érte, mint ha kevesebb keletkezik. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

Ha több a szemét akkor valamiért jobban élünk. 

 

Tóth József 

Ami nála sajnos, nálunk örömteli, hogy a kukába kerül és nem a csatornaparta, de ettől a cégnek 

több bevétele nem lesz.  

Kész csoda, hogy a zöldhulladék kérdésével hajlandó volt foglalkozni és elszállítani egy 

gyűjtőpontról. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

Budapesten úgy működik, hogy vannak zöldhulladékgyűjtő zsákok, amiket meg kell venni és az 

tartalmazza a szállítási költséget is. Ez csak náluk van így vagy országos el kellene szállítani a 

zöldhulladékot?  

 

Tóth József 

Megyénként és szolgáltatónként változhat. Tiszaújvárosban is a zsákos megoldás működik. 

Polgáron nem valószínű, hogy mindenki megvásárolná a zsákot, így jobbnak látták egy pont 

kialakítását, ahova ingyenesen kivihetik.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Molnár János  

A választ nem fogadja el a kérdésére és ha találna ráérő ügyvédet megérne egy próbapert, hogy 

el nem végzett szolgáltatásért miért kérnek tőle pénzt.  

 

Tóth József 

Törvény írja elő.  
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Molnár János  

Ami nem keletkezik, azt nem kell szolgáltatásként elvinni. Azzal is megelégedne, ha a szelektív 

kukát kéthetente vinnék el. Az életvitel változásából adódik, hogy abból több hulladék 

keletkezik. Főleg mióta komposztálás is zajlik. Kéri, hogy a szelektív hulladékgyűjtés irányába 

tegyen hathatós lépést, aki ebben érdekelt és feladata, még ha szigorú szankciókat is kell kivetni. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

Vannak országok, ahol jobb a helyzet és vannak, ahol nem. Ha sokat hangoztatjuk a 

környzetvédelmet, a hulladékszállítást és mindig valami haladás történik, az jó dolog. 

 

Tóth József  

Az elfogadó határozat mellé egy levelet fogalmaznak meg a szolgáltató felé, hogy az ürítés során 

elszórt hulladék összegyűjtéséről gondoskodjanak.  

 

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

rendeletben foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 7 igen szavazattal és 1 ellenszavazattal 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

133/2021. (X.28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Tájékoztató a Debreceni Hulladék Közszolgáltató Nonprofit Kft. 

2020. évben Polgáron végzett hulladékgazdálkodási 

tevékenységéről” elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot 

hozza: 

 

1. A Képviselő-testület a Debreceni Hulladék Közszolgáltató 

Nonprofit Kft. 2020 évi közszolgáltatási tevékenységére 

vonatkozó tájékoztatót elfogadja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

8./ napirend 

Javaslat a felsőoktatásban résztvevők önkormányzati ösztöndíjrendszeréről szóló 33/2015. 

(IX. 25.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

A szeptemberi ülésen tárgyalták a Bursa Hungarica pályázati konstrukciót, akkor Kovácsné 

Hamar Éva képviselő asszony felvetette ennek a támogatási összegnek az újragondolását. Ennek 

helyt adtak, áttekintették, melynek értelmében került a rendelet módosításra magasabb, 5.000 Ft 

összeggel. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Mecsei Dezső  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 
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Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a rendeletben foglaltakkal, az kézfeltartással 

szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendeletet 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

 

Polgár Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

18/2021. (X. 29.) önkormányzati rendelete 

a felsőoktatásban résztvevők önkormányzati ösztöndíjrendszeréről szóló 33/2015. (IX. 25.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és szociális 

ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 26. §-ban kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 

31. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, Polgár Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének az önkormányzat és szervei Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 16/2019.(X.24.) önkormányzati rendelet 5. számú mellékletében biztosított 

véleményezési jogkörében eljáró Polgár Város Önkormányzatának Humánfeladatok és ügyrendi 

bizottsága és a Pénzügyi és gazdasági bizottság véleményének kikérésével a következőket 

rendeli el: 

 

1. § 

 

A felsőoktatásban résztvevők önkormányzati ösztöndíjrendszeréről szóló 33/2015. (IX.25.) 

önkormányzati rendelet 

a) 3. § (1) bekezdés a) pontjában a „3 500.-Ft” szövegrész helyébe az „5.000 Ft” szöveg, 

b) 3. § (1) bekezdés b) pontjában a „3 500.-Ft” szövegrész helyébe az „5.000 Ft” szöveg 

lép. 

 

2. §  

 

Ez a rendelet 2021. november 1-jén lép hatályba. 

 

 

 

Polgár, 2021. október 28. 

 

 

 

 

Tóth József          dr. Sivák Anita 

polgármester       jegyző 
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9./ napirend 

Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

A fontosságára és időbeli ütemezésére kifejezetten egy elnyert pályázathoz kapcsolódó 

támogatási szerződés feltételteljesítése hozta elő, ugyanakkor a szakemberek véleményét kikérve 

és velük egyeztetve az ITS módosítása hosszabb folyamatot és előkészítést igényel. Ezt most 

megindítják, olyan módon, hogy az előttük álló pályázati célkitűzéseket is megalapozza. 

 

Mecsei Dezső  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja.  

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

134/2021. (X. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia módosításra” 

elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1./ A képviselő-testület úgy dönt, hogy elindítja az 17/2016.  (II. 18.) 

Képviselő-testületi határozattal elfogadott Polgár Város Integrált 

Településfejlesztési Stratégiájának módosítását,  

 

2./ A képviselő-testület felkéri a polgármestert „A településfejlesztési 

koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a 

településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési 

sajátos jogintézményekről szóló 314/2012. (XI. 8.) Korm. rendelet” 

szerinti véleményezési eljárás előkészítésére és a stratégia 

kidolgozásával kapcsolatos további intézkedések megtételére. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 
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10./ napirend 

Tájékoztató az I-Labor tudásközpont működéséről  

 

Tóth József kiegészítése  

Elmondja, hogy az alpolgármester volt az ügy gazdája. Június 24-én egy előterjesztéssel már 

tárgyalták, mikor az volt az álláspont, hogy az önkormányzat szeretne a lehetőségről többet tudni 

és tájékozódni, ez az előző napokban megtörtént a két bizottság tárgyalta és meghatározta 

javaslatát, amelynek figyelembevételével megszülethet a képviselő-testületi határozat is.   

 

Struba József 

A bizottsági ülésen sok kérdés hangzott el és a kérdések és a válaszok arra engedték őket 

következteni, hogy a következő javaslatot hozzák:  

Polgár Város Önkormányzatának Humánfeladatok és ügyrendi bizottsága megtárgyalta a 

„Tájékoztató az I-Labor tudásközpont működéséről” szóló napirendet és az alábbi 

határozati javaslatot terjeszti a Képviselő-testület elé.  

1. A bizottság az Ifjúsági Labor tájékoztatóját megismerte, a részleges működtetésére 

vagy eszközeinek tárolására irányuló kérésüket személyi és tárgyi feltételek 

hiányában támogatni nem tudja.   

2. A bizottságnak az a véleménye, hogy az Ifjúsági Labor helyi megvalósítása, 

működtetése a kiírásra kerülő pályázatok figyelembevételével lehetséges, amelyhez 

az oktatási intézmények fenntartóival szükséges egyeztetni a pályázatok előkészítését 

és benyújtását megelőzően. 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság ezt a határozati javaslatot javasolja elfogadásra.  

 

Mecsei Dezső  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot ebben a formában elfogadásra 

javasolja. 

 

Tóth József  

A képviselő-testület lehetősége, hogy a bizottsági álláspontot akceptálva hozza meg döntését. 

 

Béke László 

Elmondja, hogy a bizottsági ülésről hamarabb el kellett mennie, így a vitát nem hallotta. Ami 

előtte elhangzott, az I-labor célja, számára szimpatikus volt. Megérti a határozati javaslatban 

foglaltakat. Amit hallottak az előző napirendeknél, hogy nem jó irányba haladnak a helyi oktatási 

trendek, megragadna minden alkalmat, ami oktatás, mert esélyt adnak a fejlődésre. Persze 

elfogadja, hogy nincs helyünk és pénzünk, ezzel együtt ő tartózkodna a szavazás alkalmával.   

 

Kovácsné Hamar Éva  

Nem a pályázat ellen voltak, hanem hogy két napon belüli döntésre kérték őket, hogy hagy 

hozzák ide a nagyértékű eszközöket. Ez visszás dolog volt számára. Kétszer is megkérdezte, 

hogy miért ide kell hozni, de nem kapott rá normális választ, csak hogy mert közel van Polgár.   

Mi erre nem vagyunk felkészülve, ilyen nagy értékű eszközök tárolására. Mindig alaposan 

megbeszéljük és időt hagyunk a döntéseinkre. Ő úgy gondolja, hogy a határozat javaslat 

megfelelő. A pályázat később még jó is lehet, ha megvalósítható.  
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dr. Faragóné Béres Edit  

Az ifjúsági labor neki nagyon a szívéhez nőtt és szükség van rá Polgáron, de ilyen formában, 

ahogy most kellett volna döntést hozni. Vagy helyet adnak neki raktározásra, vagy próbaüzem, 

ezt nem tudjuk megvalósítani mert nincs arra alkalmas helyiség, sem személyi, sem tárgyi 

feltétel. Nem teszünk le róla és a bizottsági üléseken azt érzékelte, hogy szimpatizálnak ezzel a 

gondolattal és valóban szükség van rá, ezt tartalmazza a határozati javaslat 2. pontja. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

Jó dolog lenne, de ha nem kap rá pályázaton keresztül pénzt, amivel az üzemeltetés reális lenne 

akkor vagy az önkormányzat fizeti vagy aki oda hordja a gyerekét. Valakinek finanszírozni kell. 

Hirtelenül jött a döntés. Béreljen garázst és zárja be. Kicsit furcsa volt számára a beszámoló.  

 

Tóth József 

A bizottságok javaslatát tenné a testület elé. 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 7 igen szavazattal és 1 tartózkodással 

ellenszavazat nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

135/2021. (X. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az I-LAB-Ifjúsági 

Labor Tudásközpont Polgáron történő működésével kapcsolatban - 

figyelembevéve a Humánfeladatok és ügyrendi bizottság, valamint a 

Pénzügyi és gazdasági bizottság álláspontját - az alábbi határozatot hozta:  

 

1./ A képviselő-testület az Ifjúsági Labor működtetésére, eszközeinek 

tárolására irányuló kérést a személyi és tárgyi feltételek hiányában 

nem tudja támogatni.  

 

2./ Az Ifjúsági Labor helyi megvalósítása, működtetése a kiírásra 

kerülő pályázati lehetőségek figyelembevételével lehetséges, 

amelyhez a pályázatok előkészítését és benyújtását megelőzően. 

szükséges az oktatási intézmények fenntartóival történő egyeztetés.  

 

3./ A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről 

tájékoztassa az I-LAB üzemeltetését végző Fejlett Stratégiai 

Tervezés Nonprofit KFT-t. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 
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11./ napirend 

Kérdések, interpellációk 

 

Tóth József 

Elmondja, hogy a következő munkaterv szerinti ülés november 25-én lesz, azt megelőzően 

bizottsági ülések. Terveik szerint lesz közmeghallgatás és városgyűlés.  

 

 

 

 

Mivel több napirendre vonatkozó hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a Képviselő-

testület ülését bezárta.  

 

Kmft. 

 

 

 

Tóth József             dr. Sivák Anita  

polgármester                     jegyző 


